
VERSLAG VERGADERING 
GROS – 23 FEBRUARI 2021 

online - 20u 
 

Aanwezig/verontschuldigd: 

 

Aanwezig Boel Frank (Oxfam-Wereldwinkel) 

Aanwezig Bockstal Maryleen (Broederlijk Delen en Ekimanyelo vzw) 

Afwezig Bockstal Marie-Paule (Adviseur) 

Verontschuldigd De Rudder Carmen (Voorzitter - Onafhankelijk lid) 

Aanwezig Dhont Beatrijs (Oxfam-Wereldwinkel en Viva Salud) 

Afwezig Muyldermans Joke (Impore) 

Aanwezig Vandebroek Sandra (11.11.11) 

Aanwezig Van Geyseghem Agnes (WSM, Femma en Martin De Kegel vzw) 

Aanwezig van Gisteren Rein (Viva Salud) 

Afwezig Van Thielen Elke (Onafhankelijk lid) 

Aanwezig Vanthillo Anita (11.11.11) 

Aanwezig Wallace Aletha (LEEF Foundation) 
  

Aanwezig Vanderlinden Annelies - Schepen van ontwikkelingssamenwerking 

Aanwezig De Rudder Marijke – Dienst Vrije Tijd (verslag) 

 

Carmen laat zich vanavond verontschuldigen omwille van dringende verplichtingen. Beatrijs vraagt 

akkoord om in dat geval de procedure te volgen zoals die destijds afgesproken werd (zie oude 

statuten/huishoudelijk reglement: ondervoorzitter contacteren zodat de vergadering voorgezeten 

kan worden). Anita is bereid dit in de toekomst op zich te nemen indien nodig. Marijke wist dit niet 

en zal Carmen vragen om zeker ook Anita te verwittigen als de situatie zich nog zou voordoen.    

 

 

1. Hoeilaart, FairTrade Gemeente - Anita en Beatrijs geven woordje uitleg  

Anita en Beatrijs geven feedback over hun eerste overleg: 

• In eerste instantie vooral focus leggen op herbevestiging titel en wat dit inhoudt voor de 

gemeente + daarbij vooral communiceren en uitleggen waar dit eigenlijk over gaat zodat 

iedereen goed geïnformeerd wordt over de verschillende thema’s. 

Marijke deed intussen navraag bij de communicatiedienst en bevestigt dat er in de volgende 

Hier Hoeilaart ruimte is voor ‘GROS-nieuws’ (FairTradeGemeente, subsidiereglement, 50 jaar 

Wereldwinkels, GROS-werking). In maart informatie te bezorgen worden voor editie mei/juni. 

 

• Belangrijk om zo snel mogelijk de trekkersgroep terug op te starten.  

o Anita maakte een artikel dat ruim verspreid kan worden via De Serrist, als 

persbericht,… Ze stuurt het door naar de GROS-leden. 

o Bij de vrijwilligers van de wereldwinkel zijn 5 personen bereid deel uit te maken van 

de trekkersgroep (Anita, Mie, Maryleen, Frank, Beatrijs). 

o Anita had contact met Pieter Muyldermans om iemand van jeugd/jongvolwassenen te 

betrekken >> Pieter stelde voor dat Marijke dit met Ben bespreekt zodat hij de oproep 

kan verspreiden (Anita wil ook contact opnemen als dat wenselijk is voor Ben). 

 

Wat initiatieven betreft is het vooral afwachten wat er in de komende maanden mogelijk zal 

zijn. Volgende opties komen aan bod: 

• Annelies: voorstel om bij vb project rond zondagsmarkt ook een fairtrade & 

streekproducenten/ambachtenmarkt toe te voegen  >> GROS wil graag ook een zondag 



actief meewerken aan een marktdag als dit gerealiseerd zou worden. Wereldwinkel is 

ook bereid om hieraan mee te werken. 

 

• Activiteitenkalender en aanbod komende maanden: Marijke heeft op dit moment geen 

verder nieuws – binnen de dienst vrije tijd werkt Sam aan een voorstel maar dit is nog 

niet besproken. Er werd beloofd om meer informatie te bezorgen tegen de GROS-

bijeenkomst van maart. 

 

• GROS had vorig jaar al een aantal ideeën opgelijst die mogelijks terug opgepikt kunnen 

worden: wereldwinkeldag met GROS- en wereldwinkelapero tijdens het 

meifeestenweekend, film, actie naar lokale horeca, duurzame doendersdag, GROS-

medewerking aan andere activiteiten.  

We wachten meer informatie af > agendapunt voor GROS maart. 

 

Annelies geeft nog mee dat de organisatie van de Meifeesten vorige maandag aan bod kwam 

tijdens het college: een eerste voorstel werd kort toegelicht en zal volgende week uitgebreid 

besproken worden. GROS heeft zeker interesse om indien mogelijk deel te nemen maar wil 

eerst meer informatie. De burgemeester gaf al mee dat de meifeesten in de gekende vorm niet 

zullen kunnen doorgaan. Doendervolk speelt daarom ook met idee om een andere datum te 

kiezen en zal waarschijnlijk werken met een concept met tijdslot/bubbels maar het is nog niet 

duidelijk hoe dat er zal uitzien. 

 

Wereldwinkel heeft overleg op 25/03 > het zou goed zijn om tijdens GROS van 23/03 al een 

aantal concrete voorstellen in een planning te zetten zodat er verder gewerkt kan worden. 

 

2. Communicatie GROS 

2.1. Van Hier Tot Ginder  

Volgende editie - inhoud:  

• Broederlijk Delen  >> Maryleen bezorgt informatie  

• Fair Trade Gemeente  >> oproep trekkersgroep Anita + aantal foto’s 

• Paascampagne Viva Salud  >> artikel  Rein + wat extra informatie over organisatie kan ook 

nog bezorgd worden als dat nodig is 

• Wereldwinkelpagina : Frank zorgt voor artikel over 50 jaar Wereldwinkels en over de 

vrijwilligers van de wereldwinkel in de Trekkersgroep 

• Suggestie - als er info tekort is om volledige editie te vullen: info LEEF – info over noodhulp 

in 2020 vanuit GROS – actie Sri Lanka in december (€ 1135 soep en advocaat + aantal 

stortingen) 

 

Uit te stellen: 

• Nieuw subsidiereglement: Annelies vraagt om dit pas te publiceren na de kennisname door 

de gemeenteraad – werd uitgesteld bij college en komt pas op de agenda in maart 

• Resultaten 11.11.11 zijn nog niet binnen >> ook naar juni 

 

Carmen wil dit weekend teksten verder afwerken als ze tegen dan bezorgd kunnen worden.  

• Tegen 26/02 informatie te bezorgen aan Carmen 

• Mini-redactieraad volgende week –>> kan donderdag voor Carmen? Marijke vraagt na 

• 8 maart naar drukkerij en verdeling in de week van 15 maart  

o Actie Broederlijk Delen loopt nog tot Pasen (1ste weekend april) en kan zo nog 

voldoende in de kijker gezet worden. 

 

Archief op gemeentelijke website 

Via www.hoeilaart.be/van-hier-tot-ginder kan je alle uitgaven sinds begin 2013 opnieuw 

raadplegen. 

 

http://www.hoeilaart.be/van-hier-tot-ginder


3. Adviezen 

3.1. Adviesvraag over nieuw subsidiereglement jubilerende verenigingen  

Rein bezorgde al een aantal vragen en opmerkingen (zie bijlage het pdf-document dat hij bewerkte 

omdat er geen word-versie beschikbaar was – voorstel na te kijken op leestekens,..).  

Tijdens de vergadering komt nog aan bod:  

• Waarom is er aanpassing van het reglement en waarom is het zo dringend om advies te 

formuleren?  

o Er is een vereniging die 125 jaar bestaat en subsidie stopt bij 100 jaar bestaan – het 

gaat dus eigenlijk om een uitbreiding – niet duidelijk waarom dit dringend is 

▪ Opmerking dat het niet enkel om een uitbreiding van aantal jaar jubileum 

gaat maar er toch ook heel wat aanvullingen in de tekst staan + wijze van 

subsidie is anders. Waarom werd hiervoor gekozen? 

• Trapsgewijze subsidie? Waarom krijg je meer geld als je ‘ouder’ bent? 

o De activiteit die georganiseerd wordt, heeft toch dezelfde kostprijs of je nu 25 of 125 

jaar bestaat? Voorstel om gelijk voor iedereen (waarom moet je meer krijgen?) te 

zetten in plaats van progressief 

o + voorstel om bedragen aan te passen zodat het niet meer lijkt op een ‘omrekening 

vanuit Belgische frank’ – dat gebeurde waarschijnlijk in 1999 en sindsdien gebeurde 

geen aanpassing meer: voorstel om bedragen af te ronden 

• ‘niet gelijktijdig met gemeentelijke activiteiten’: waarom niet rekening houden met alle 

grote activiteiten? 

• Artikel 6:  

o Uit te betalen bedrag ipv uitbetaalde bedrag?  +  suggestie om enkel tussenkomst 

voor fairtrade producten te voorzien (zie pfd-document met opmerking) 

o 1ste zin in laatste paragraaf artikel 6 klopt niet? Niet duidelijk wat bedoeld wordt met 

‘materiaal kan niet aangeschaft worden via lokale handelaar… maar wel te 

verantwoorden met betalingsbewijs van lokale handelaar? 

• GROS-suggestie: aanmoedigen om fairtrade producten te gebruiken > meer ondersteuning 

en subsidie geven als er gekozen wordt voor FairTrade 

o Vraag waarom er verplicht wordt om ‘lokaal’ aan te kopen?  

o Waarom wordt er niet vb. ook aangemoedigd om fairtrade aankopen te doen en 

daarvoor extra te ondersteunen >> “Hoeilaart, Fairtrade gemeente” komt zo bij 

verenigingen in de kijker én het spoort lokale handelaars aan om fairtrade producten 

aan te bieden. 

▪ Voorstel om minstens 1 waardebon van een bepaald bedrag uit de 

Wereldwinkel te laten komen en/of specifiek te laten gebruiken voor 

FairTrade-producten die bij handelaars in het aanbod zitten 

o Worden er zeker geen handelaars uitgesloten (vb de grotere winkels die niet 

participeerden bij waardebonnen corona)? 

• Art 10 - opmerking: in geval van geschillen moet niet het college beslissen. De gemeente is 

dan partijdig > zou moeten voorgelegd worden aan een objectieve partij of moet gezegd 

worden dat gemeentebestuur de regels in dat geval bepaalt (eigenlijk wordt hier gewoon 

gesteld dat de gemeente het laatste woord heeft?) 

• Erkende vereniging: door wie erkend? 

o Zie mail Rein waarin hij nog aantal vragen, opmerkingen bezorgt. 

 

Marijke verwerkt opmerkingen en suggesties in het sjabloon voor advies en bezorgt voorstel ter 

goedkeuring.  

 

 

 



4. Initiatieven 

4.1. Broederlijk Delen 2021 – aantal activiteiten op de agenda binnen de pastorale zone 

Druivenstreek. Maryleen bezorgt informatie (ook voor de Van Hier Tot Ginder): 

• Actie gaat verder op thema/actie van vorig jaar (intentie om gedurende 3 jaar voor 

verschillende jaren acties op te zetten in oa Congo, Bolivia,… ) 

• Jacqueline Brenart bezorgde informatie en artikel over 3 acties die gepland zijn de komende 

weken – tot Pasen in de pastorale zone Druivenstreek.  

o in de kerken van de regio: munttapijt  

o sms-actie en mogelijkheid om rechtstreeks te storten bij Broederlijk Delen 

o Fiets-wandelzoektocht (bij elke kerk is letter verborgen om daarmee woord te 

vormen) met inschrijving om ook een wereldwinkelpakketje voor onderweg af te 

halen (Wereldwinkel Hoeilaart sponsort de chocoladereep in het pakket) 

Meer informatie via www.kerknet.be/kerk-de-druivenstreek/artikel/broederlijk-delen-vastenactie  

De actie loopt van 17 februari tot het paasweekend. 

 

4.2. LEEF-concert 

Aletha nam contact met Wim voor mogelijkheden in het GC Felix Sohie – afwachten wat de 

nieuwe richtlijnen zullen zijn rond versoepeling coronamaatregelen.  

Er wordt dus gewacht om promotie te maken voor 3 april 2021. GC blijft gesloten op dit 

moment en het lijkt weinig waarschijnlijk dat er meer zal mogen begin april. 

Vraag Annelies: Is het een optie om in te plannen op zaterdag 9 oktober als afsluiter van 

Duurzame Doendersdag? Aletha vindt dit ook een goede suggestie en wacht dus nog even af. 

 

4.3 Planning 2021 

Zie hoger: op dit moment is niet duidelijk wat de dienst Vrije Tijd voorstelt en al op de planning 

heeft. 

 

 

5. Nieuws van en vragen aan de schepen 

• Subsidiereglement GROS ging voor kennisname naar college: 1 bedenking rond informatie die 

gevraagd wordt voor subsidie € 250 waardoor het punt uitgesteld werd voor de gemeenteraad 

van februari. Is dit niet veel inspanning voor dergelijk klein bedrag? Annelies gaf toelichting en 

liet ook weten dat er telkens een minimum aan informatie gevraagd zal worden en dat ernaar 

gestreefd wordt om dit op een meer eenvormige manier te doen. De subsidie waarvan sprake 

is ook niet bedoeld voor verenigingen die een activiteit organiseren maar voor kleinschalige 

Hoeilaartse projecten.  

  

Het reglement wordt voor kennisname voorgelegd aan de gemeenteraad in maart.  

 

 

6. Varia  

• Digitale Vrijwilligersdag op 6 maart 2021 

o Marijke maakt nog een beetje reclame voor het aanbod tijdens de online 

vrijwlligersdag op 6 maart – inschrijven kan tot 28/02. 

Annelies laat weten dat er die zaterdag ook zwerfvuilactie is maar je kan uiteraard ook 

al zwerfvuil verzamelen in de dagen voor 6 maart. 

 

• Nieuws van Viva Salud: 

o Paaseitjescampagne (met afhaalpunt in Hoeilaart): www.vivasalud.be/kick-off-

paascampagne-voor-cuba/  > deze actie loopt dit jaar volledig digitaal – Hoeilaart is één 

van de 10 afhaalplaatsen in Vlaanderen (€5/zakje) 

http://www.kerknet.be/kerk-de-druivenstreek/artikel/broederlijk-delen-vastenactie
http://www.vivasalud.be/kick-off-paascampagne-voor-cuba/
http://www.vivasalud.be/kick-off-paascampagne-voor-cuba/


o Interview met Aletha: www.vivasalud.be/interview-we-moeten-meer-samenwerken-om-

deze-crisis-te-overwinnen-aletha-wallace-peoples-health-movement/  

▪ 2 keer per jaar neemt Aletha deel aan verschillende bijeenkomsten die 

binnen WHO doorgaan 

 

• LEEF: 

o Jaarverslag 2020 werd al bezorgd door Aletha via mail:   

Heel wat gerealiseerd vorig jaar: dak van de school is intussen klaar – stilaan kunnen 

starten met eindafwerking en pleisterwerken, deuren en ramen, waterput,… 

▪ In september hopelijk geleidelijke opstart van een aantal 

onderwijsactiviteiten >> er zou kunnen gekozen worden voor dubbel 

systeem van lesgeven (tot iets meer dan 1000 leerlingen – helft voor- en 

andere helft namiddag) – waarschijnlijk kiezen voor minder leerlingen zodat 

er in de namiddag dan ruimte is voor andere activiteiten 

▪ Vanuit 4de pijlersteunpunt is er intussen toezegging voor subsidie gebeurd 

o Leef-concert: zie eerder 

 

• Financiën: 1ste schijf wordt uitbetaald – feedback financieel directeur >> documenten voor 

2de semester 2020 waren in orde 

o Toelage onkosten actie Sri Lanka werden vandaag overgemaakt 

• Wereldwinkel – gisteren voor het eerst sinds een aantal maand vergaderd met 15 tot 17 

vrijwilligers 

o Verkoopcijfers 2020 – slechts 1,2% achteruit gegaan tegenover 2019  

▪ Is goed resultaat omdat er heel wat grotere activiteiten niet konden 

doorgaan zoals 11.11.11. – Broederlijk Delen – cafetaria WABO waar drank 

geleverd wordt, is al een hele tijd gesloten  

▪ Verkoop voeding is gestegen – artisanaat is gedaald (waarschijnlijk vooral 

ook omdat er minder kadootjes voor bezoekjes gekocht werden – koopkracht 

zal ook gedaald zijn voor heel wat mensen) 

o In 2020 ook 2 nieuwe vrijwilligers gestart: Marijke (vroegere regio-coördinator van 

Oost-Brabant die na pensioen actief wil blijven) en Shadi (Iraanse die ongeveer 15 

jaar geleden vluchtte en sinds 3-tal jaar in Hoeilaart woont – wil nu actief 

meewerken – is ook tolk voor Fedasil) 

o Werkgroep voor 50 jaar wereldwinkel opgestart – zal aantal activiteiten organiseren 

waarover Beatrijs regelmatig verslag wil uitbrengen 

o 5-tal mensen hebben zich opgegeven voor trekkersgroep FairTradeGemeente 

o Ter info - Tony Chocolonely: is recent geschrapt van de lijst van ‘kindslavernijvrije’ 

bedrijven (niet zeker dat er geen kinderen aan het werk gezet worden) – dit bedrijf 

werkt samen met Barry-Callebaut (wereldwinkels werkten aantal jaar geleden ook 

hiermee samen en de firma kon niet garanderen dat de chocolade die aan 

wereldwinkels geleverd werd volledig kinderarbeidvrij was).  Oxfam heeft 

medewerking met de multinational Barry-Callebaut opgezegd en werkt nu met 

kleine lokale cacaoverwerkende bedrijven die de garantie van kindslavernijvrij wel 

kunnen geven. 

▪ Heel moeilijk voor de consument om door de bomen het bos te blijven zien 

met alle labels die in het leven geroepen worden. 

 

 

Volgende vergadering: dinsdag 23 maart – 20uur - online 

http://www.vivasalud.be/interview-we-moeten-meer-samenwerken-om-deze-crisis-te-overwinnen-aletha-wallace-peoples-health-movement/
http://www.vivasalud.be/interview-we-moeten-meer-samenwerken-om-deze-crisis-te-overwinnen-aletha-wallace-peoples-health-movement/

